
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. marts 2018 stillet følgende spørgs-

mål nr. 638 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stine Brix (EL). 

 

Spørgsmål nr. 638:  

”Ministeren bedes som opfølgning på SUU alm. del spørgsmål 948 (2016-17) 

oplyse, om den daværende ledelse på SSI gjorde Finansministeriet og/eller 

Sundhedsministeriet opmærksom på en række udfordringer ved salget af SSI 

Diagnostica og SSI vaccineproduktion, og hvad ministeriet/ministerierne i bekræf-

tende fald foretog sig på den baggrund. ” 

 

Svar: 

Jeg er blevet oplyst om, at Statens Serum Instituts ledelse allerede i 2012 anbefalede 

et salg af vaccineproduktionen. 

 

Jeg er ligeledes blevet oplyst om:  

 At køber som led i vaccine-salgsprocessen - efter anbefaling fra SSI’s davæ-
rende ledelse – blev forpligtet til i en overgangsperiode at levere vacciner til 

det danske børnevaccinationsprogram.  

 At der ved salget af SSI Diagnostica blev indgået en samhandelsaftale med 

køber af SSI Diagnostica om enkelte produkter – ligeledes efter anbefaling 

fra SSI’s daværende ledelse. 
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